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Stejně jako na zimních olympijských hrách ani na nadcházejícím Australian Open nejsou neočkovaní
sportovci vítaní s otevřenou náručí. Dokonce jim je vstup na tenisovou akci v tuto chvíli úplně
zapovězen. Mezi hvězdy, které nemají kladný vztah k očkování, patří i světová jednička Novak
Djokovič. „Cítím, jak jsou všichni v této souvislosti s očkováním striktní a nepřátelští. Ale já nechci
být součástí téhle špíny,“ uvedl 20násobný grandslamový vítěz.

Je tedy dost možné, že první ze čtyř grandslamů se v sezoně 2022 uskuteční bez aktuálně největší
tenisové hvězdy. Pořadatelská země totiž prostřednictvím ministra pro imigraci Alexe Hawka
vyhlásila, že „tenisté bez očkování proti koronaviru nedostanou australská víza, aby mohli přijet na
Australian Open. Výjimky neexistují“.

Nekompromisní přístup nevítá Novak Djokovič – suverén posledních let a hlavně končící sezony,
během které vyhrál Australian Open, Roland Garros i Wimbledon. Na US Open se dostal do finále.
Očkování Srb zatím „nepřišel na chuť“ a patří do tábora, který povinnou vakcinaci odmítá. Neapeluje
na ostatní, aby se očkování vyhnuli, ale zkrátka nepatří mezi jeho zastánce.

A kvůli tomu často u mnohých naráží. Nedávno mu například premiér státu Victoria, ve kterém leží
město Melbourne pořádající Australian Open, Daniel Andrews vzkázal: „Ty tituly (20 grandslamů) tě
před virem neochrání. Jediný titul, který tě ochrání, je, když si řekneš, že půjdeš na první dávku a
potom na druhou.“

Nechci být součástí strachu a paniky
Údajně má být mezi tenistkami a tenisty asociací WTA a ATP třetina neočkovaných. Australian Open
by tak mohlo přijít o velkou část známých jmen. Jestli mezi absentéry bude i Novak Djokovič, není
jasné – nechce totiž přiznat, jestli vakcinaci podstoupí, nebo nikoliv.

„Média šíří v souvislosti s koronavirem jen strach a paniku. Toho nechci být součástí. Cítím, jak jsou
všichni v této souvislosti s očkováním striktní a nepřátelští. Ale já nechci být součástí téhle
špíny,“ podotkl naštvaně pro srbské noviny Blic. „Jestli se dám, nebo nedám očkovat, to je přece
moje soukromá věc. A víte co? Ať na tohle téma řeknu cokoliv, stejně se moje odpověď překroutí, jak
se to komu hodí,“ dodal.

Australský tenisový svátek se vydává cestou zimních olympijských her v Pekingu. Tam sice
neočkovaní mohou, ale po příletu musí do třítýdenní karantény. A to je vzhledem k výraznému
narušení přípravy a z toho plynoucí nevýhodě oproti očkovaným takřka neakceptovatelná varianta.

Letos před Australian Open museli do karantény všichni hráči i všechny hráčky. Neočkovaným
profesionálům svítá naděje, protože v posledních dnech dostali e-mail, podle kterého se pracuje na
návrhu, aby se mohli zúčastnit i oni. Museli by za to však zaplatit dvoutýdenní karanténou a – opět –
by v porovnání s těmi, co si nechali do ramene píchnout jednu nebo dvě dávky, byli ve značné
nevýhodě.

Hlavní soutěž turnaje v Melbourne začíná 17. ledna a skončí o dva týdny později.
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